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Etude de L’homonymie a la lumiére de la théorie ''Sens-texte"

L’objectif de cette étude est de définir le concept d’homonymie chez les linguistes de la
langue arabe, anciens et contemporains, et de montrer son impact sur la langue arabe a travers
la théorie (sens-texte) d’Igor Mel’¢uk, en référence aux études les plus importantes qui ont
inclus ce phénomene et les éléments qui s'y rattachent. Quelques exemples de verbes et de
noms ont été présentes et leurs connotations communes ont eté identifiées, en utilisant des
corpus linguistiques et des concordanciers électroniques. L 'homonymie a contribué a sa place
et imposé son hégémonie malgré les opinions contradictoires a son sujet, entre approbateurs et
négateurs.

Mots-clés: Homonymie, Théorie Sens-Texte, Sémantique Lexicale, Mot, Contexte, Morphéme.
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Study of Homonymy in the Light of ""Meaning-Text" Theory

The objective of this study is to define the concept of homonymy among linguists of the
Arabic language, ancient and contemporary, and to show its impact on the Arabic language
through the theory “meaning-text ” of Igor Mel'¢uk, with reference to the most important
studies that have included this phenomenon and its related elements. Some examples of verbs
and nouns were presented and their common connotations were identified, using linguistic
corpora and electronic concordancers. The homonymy has contributed to the enrichment of the
Arabic language and its diffusion among the languages of the world, as it has taken its place
and imposed its hegemony despite conflicting opinions about it, between approvers and
deniers.

Keywords: Homonymy, Meaning-Text Theory, Lexical Semantics, Word, Context, Morpheme.



